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PORTRAIT  
VUM CHRISTIAN 
KOHNEN
SCHOULPRESIDENT

Lu
An dëser Ausgab vun de Stengeforter Neiegkeeten ass 
et um Tuer vum President vum Schoulcomité vun der 
Stengeforter Grondschoul, de Christian Kohnen, och als 
Schoulmeeschter am Cycle 4 bekannt, sech virzestellen. 
Verschiddener vun Iech kennen hien, well se hien als 
Schoulmeeschter haten, anerer well hir Kanner bei him 
an der Klass waren. Mee all déi aner aus eiser Gemeng 
wäerte sech elo froen: wien ass de Christian Kohnen dann 
iwwerhaapt a wat fir eng Roll spillt hien um Niveau vun 
der Stengeforter Grondschoul?

Zu Lëtzebuerg sinn esouwuel de Stat wéi och d’Gemenge 
responsabel fir d’Grondschoulen a schaffen zesummen 
am Enseignement fondamental an der Betreiung vu 
méi wéi 55.700 Kanner, déi am Prinzip tëschent dräi 
an zwielef Joer al sinn. D’Gesetzer vun 2009 an 2017 
hunn d’Organisatioun vun der Grondschoul grondleeënd 
erneiert. Esou huet all Schoul säit 2009 ee Schoulcomité, 
dee vun de Membere vum Personal aus hirer Mëtt gewielt 
gëtt. De President vum Schoulcomité, op fënnef Joer 
gewielt, suergt fir e gudde Fonctionnement vun der 
Schoul an ass fir d’Relatioune mat der Gemeng, den Eltere 
vun de Schüler, den Elterevertrieder, der Maison Relais, 
der Regionaldirektioun an dem Ministère zoustänneg.1 

Seng éischt Schrëtt als Schoulmeeschter huet de 
Christian Kohnen den 15. September 1997 zu Stengefort 
am Klassesall vun engem 5. Schouljoer (haut Cycle 4.1) 
gemaach. An där Schoul, wou hie selwer als Kand an 
d’Primaireschoul gaangen ass. 23 Schüler.innen waren 
deemools a senger 1. Klass. Zanter hir ass scho vill 
Waasser d’Äisch eragelaf. Bis 2017 war de Christian 
Schoulmeeschter am Cycle 4 (5. a 6. Schouljoren), als 
Titulaire de classe. Am Laf vun de Jore sinn d’Aufgaben 
an d’Ufuerderungen un de President vum Schoulcomité 
ëmmer méi grouss a méi komplex ginn, sou dass et 
iergendwann zäitlech net méi méiglech war, fir déi 

2 Tâchen, Titulaire de classe a President, zesummen 
auszeféieren. Et ass schonns déi 3. Kéier hannerteneen 
datt de Christian Kohnen vun dem Stengeforter 
Schoulpersonal zum President vum Schoulcomité gewielt 
gouf, an hie kann an der Tëschenzäit op eng räich 
Erfarung an ee grousst Netzwierk zeréckgräife fir seng 
wichteg Tâchen an eiser Schoul auszeüben.

Wéi géings Du dech an e puer Wierder beschreiwen?

Eigentlech géif ech déi Fro léiwer u meng 
Aarbechtskolleeg.inne weiderreechen, oder vläicht och 
meng fréier Schüler.inne froe fir mech ze beschreiwen.

Ech géif mol soen, dass ech gutt organiséiert sinn, 
dass ech (meeschtens) gedëlleg sinn an och ëmmer 
probéiere roueg ze bleiwen. Ech denken, dass ech geléiert 
hunn diplomatesch ze sinn a verschidde Meenungen a 
Positiounen ofweie kann. Mir ass et wichteg positiv un 
d’Aufgaben erunzegoen, an dass ech mir Zäit huele fir 
nozelauschteren an zesummen no Léisungen ze sichen.  

Firwat hues Du dech fir de Beruff vum Schoulmeeschter 
entscheet?

Meng Eltere soen haut nach ëmmer, dass ech schonn als 
Kand wollt Schoulmeeschter ginn. Zum groussen Deel 
och duerch déi gutt Enseignanten, déi ech deemools 
selwer a menger Primaireschoulszäit zu Stengefort hat. 
Engagéiert Schoulmeeschteren a Léierinnen hu mech 
als Kand gepräägt. Et ass a bleift ee schéine Beruff. 
Ee Beruff, bei deem een d’Kanner op engem wichtege 
Stéck Wee vun hirem Liewe begleede kann. De Beruff 
vum Schoulmeeschter ass méi wéi ee Beruff, en ass och 
sécher een Deel Beruffung. Et ass ee ganz villsäitege 
Beruff, ee Beruff, wou ee vill gefuerdert ass, mat deem et 
ni langweileg gëtt. 

Schoulmeeschter sinn, heescht sech mat Motivatioun a 
Freed fir d’Kanner asetzen. Déi Aarbecht verlaangt vill 
Energie an och Kappzerbrieches. Well eppes steet fest, 
wann den Enseignant net frou a motivéiert ass, wéi soll 
deen dann eng Klass a seng Schüler.inne begeeschtere 
kënnen? De Beruff gëtt engem awer och vill erëm, 
Satisfaktioun a Bestätegung, dass déi ganz Méi net 
ëmsoss war. Wat mech ëmmer immens freet, ass, wann 
ech fréier Schüler.innen erëmgesinn. Wann ech feststellen, 
dass et hinne gutt geet an dass si hire Wee maachen. 

Wéi huet sech de Beruff vum Enseignant iwwert 
d’Zäit entwéckelt? Wat sinn d’Erausfuerderungen 
hautdesdaags? 

De Beruff vum Schoulmeeschter huet sech immens 
vill iwwert déi lescht 20 Joer entwéckelt. Ech géif 
souguer soen, dass de Beruff sech iwwert déi Jore 
komplett verännert huet. A mengen éischte Joren am 
Beruff war definitiv méi Rou an der Schoul. Mir hate 
méi Zäit fir an der Schoul mat de Kanner ze schaffen 
an ze léieren. Hautdesdaags ass de Schoulmeeschter 
méi wéi just Wëssensvermëttler. An där Zäit ass och 
d’Zesummenaarbecht vun der Schoul mat der Maison 
Relais ëmmer méi wichteg ginn. Zesumme musse mir dofir 
suergen, dass déi formal an déi non-formal Bildung sech 
ergänzen.

D’Erausfuerderunge sinn haut wesentlech méi komplex, 
wéi am Ufank vu menger Carrière. Denke mer nëmmen 
un déi komplex Sproochesituatioun hei am Land. 
D’Heterogenitéit vun eiser Schülerpopulatioun ass haut 
méi grouss wéi deemools. Fakt ass och, dass haut méi 
Kanner Probleemer hunn, wéi virun 20 Joer. Kanner, déi 
Probleemer an hirem Léierprozess hunn oder och am 
Verhalen. Ech begéine Kanner, deene geet et net gutt. 
Hiert Verhalen, wat mir an der Schoul als schwiereg 
erliewen, ass den Ausdrock vun engem Leiden. Déi Kanner 
sinn aus dem Gläichgewiicht a brauchen eis Hëllef.

Wéi huet d’Entwécklung vun der Technologie/Informatik 
de Beruff vum Schoulmeeschter.joffer verännert?  
Zum Gudden? Zum Schlechten?

Déi technologesch an informatesch Entwécklung 
ass rasant, och an der Schoul. Déi technologesch 
Entwécklung bréngt sécher eng Rei Virdeeler mat 
sech, an der Kommunikatioun oder och fir d’Léieren ze 
ënnerstëtzen. D’Kommunikatioun tëscht den Enseignanten 
an och d’Kommunikatioun mat den Elteren ass duerch den 
technologesche Fortschrëtt vereinfacht ginn (Denke mer 
nëmmen un déi schwiereg Zäit vun der Pandemie, an där 
mir wochelaang am Homeschooling à distance mat eise 
Schüler.inne geschafft hunn). Wat d’Grondschoul betrëfft 
sinn ech perséinlech der Meenung „weniger ist mehr“. Mir 
erliewen ëmmer nees Situatiounen, wou et duerch déi nei 
Medien zu Konflikter oder souguer zu Mobbing ënnert de 
Kanner kënnt. Déi nei Technologië bréngen och Stress an 
Onrou an d’Schoul an och doriwwer eraus. Mir mussen 
all léieren, dass een net ëmmer an iwwerall kann a muss 
erreechbar sinn, an dass een och net ëmmer direkt op all 
Message äntwere muss.

D’Schoul huet net nëmmen d’Aufgab fir d’Kanner mat der 
Technologie an der Informatik ze familiariséieren, mä et 
gehéiert och eng Medienerzéiung dozou. Eng Erzéiung, bei 
där déi verschidde Partner zesummeschaffen (Elteren – 
Schoul – Maison Relais).

Wat genee ass deng Roll als President vum 
Schoulcomité?

Meng Roll als President vum Schoulcomité ass effektiv 
schwiereg mat e puer Wierder ze beschreiwen. Meng 
Aufgabe gi vu bis.

Am Schoulgesetz steet: De President suergt fir de „bon 
fonctionnement“ vun der Schoul.

De President vum Schoulcomité ass de Porte-parole an 
de Representant vun der Schoul. De President ass den 
Uspriechpartner fir jiddereen, deen een Uleies huet, 
wat mat der Schoul ze dinn huet. Mir ass et wichteg, 
dass mir eng gutt Kommunikatioun innerhalb vun eiser 
Schoulgemeinschaft hunn. Ech si fir déi schoulintern 
Kommunikatioun zoustänneg, an och fir déi extern 
Kommunikatioun mat eise Partner. Mat der Gemeng, 
haaptsächlech dem Schoulservice, dem Service 
technique, awer och dem Schäffen- a Gemengerot, der 
Schoulkommissioun, der Maison Relais, den Elteren an 
den Elterevertrieder, de Schwammmeeschteren, der 
Regionaldirektioun Mamer an och dem Ministère. 

Als President maachen ech déi Aarbechten net eleng, 
mä zesumme mat mengem Comité. Eise Schoulcomité 
besteet aus 4 Leit. Zesumme mam Caroline Lang, Joëlle 
Muller a Linda Quaring organiséieren ech eis Schoul. 
Jiddereen huet seng Aufgaben, fir déi en am Comité 
verantwortlech ass. 

1 Source: MEN.lu
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Mir ass dee basisdemokrateschen a partizipative Prinzip 
ganz wichteg. Aktuell schaffen 59 Leit an der EF Steinfort. 
Dat bedeit vill Reuniounen, vill Austausch, vill Projeten an 
och vill Iddien, déi et gëllt opzegräifen an ze entwéckelen.

Meng 3 Comitéskolleeginnen hunn all eng Klass.  
Ech hunn als President ee Büro an der Schoul a wärend 
dem Schoulhoraire sinn ech vill mat Mailen, Rapporten an 
Telefonater beschäftegt. Ech preparéieren eis Reuniounen, 
déi mir ausserhalb dem Schoulhoraire halen. Ech sinn och 
responsabel fir eise Schoulentwécklungsplang (PDS), 
ech geréieren de Schoulbudget an ech këmmere mech ëm 
d’Remplacementer an eiser Schoul. Wann ee Member vum 
Schoulpersonal feelt, organiséieren ech säi Remplacement. 
1-2 x pro Woch ginn ech op d’Gemeng. D’Weeër si kuerz 
zu Stengefort. Dat ass och ee Punkt, dee mir ganz 
wichteg ass, deen direkten a perséinleche Kontakt mat 
de Leit. Ech schätzen an eiser Gemeng, dass ech dem 
Buergermeeschter zu all Moment uruffe kann an dass mir 
een oppenen Austausch an eng gutt Zesummenaarbecht 
an der Gemeng Stengefort hunn.

Mir hunn an der Schoul weder ee Sekretariat, nach ee 
Concierge. Als President iwwerhuelen ech souwuel 
administrativ, wéi och e sëllege logistesch an 
organisatoresch Aufgaben.

Ee weidere Punkt, dee mir ganz wichteg ass, ass den 
Encadrement vun de Student.innen, déi bei eis ee Stage 
maachen. Mir sinn als EF Steinfort eng Partnerschoul 
vun der uni.lu. Deen Engagement gesäit vir, dass mir all 
Semester Student.innen an eis Schoul kréien, déi am 
Kader vum Bachelor en Sciences de l’Education een 
Temps de terrain vun e puer Woche bei eis maachen.

Integratioun a senge verschiddene Facetten ass am 
Moment ee wichtegt Thema an eiser Gemeng. Sou 
gouf zBsp Ufank Mee déi inklusive Spillplaz ageweit a 
sämtlech Publikatioune vun der Gemeng ginn ewell op 
méi Sprooche publizéiert. Wéi geséit d’Integratioun an 
der Stengeforter Grondschoul aus?

An der Schoul schwätze mir vun Inklusioun. Mir 
encadréieren an eise Klasse Kanner mat spezifesche 
Bedürfnisser. Kanner, déi eng ugepassten Ënnerstëtzung 
beim Léiere brauchen oder an hirem Verhalen opfälleg 
sinn. An deem Kontext wëll ech ënnersträichen, dass mir 
Wäert drop leeën, dass eis Schüler.innen Toleranz an 
d’Akzeptanz vun der Verschiddenaartegkeet léieren. 

Mir hunn an der Schoul d’Ënnerstëtzung vun 5 Educateur.
trice.s gradué.ée.s vun der ESEB (équipe de soutien des 
élèves à besoins éducatifs particuliers ou spécifiques), 
déi de Kanner stonneweis hëllefen. Zil ass et, dass 
d’Kanner sou gutt et geet an hirem Klassesall bleiwen an 
all zesumme léiere kënnen. Fir deem Zil méi no ze kommen, 
bräichten déi meescht Schoulen hei am Land allerdéngs 
méi där ESEB-Stonne fir den individuelle Besoine vun 

deene Kanner besser kënne gerecht ze ginn. A mengen Ae 
wär et am beschten, wann d’Schoule selwer iwwert eng 
multiprofessionell Equipe géife verfügen. Spezialisten, 
wéi Psychologen, Pedagogen, Rééducateuren, Assistants 
sociaux, Educateuren, déi un d’Schoul affektéiert wären, 
an direkt bei deene Kanner kéinten an den Asaz kommen. 
An deem Sënn missten insgesamt méi Ressourcen zur 
Verfügung stoen, fir och de Volet vun der Preventioun ze 
stäerken.

Educatioun ass e wichtege Facteur fir d’Zukunft vun 
eise Jonken ze gestalten. Wéi soll a kann d’Stengeforter 
Grondschoul sech an de nächste Joren entwéckele fir 
de schouleschen Erfolleg vu senge Schüler.innen ze 
ënnerstëtzen?

Déi gréisst Erausfuerderung fir d’Stengeforter 
Grondschoul sinn eis steigend Schülerzuelen. Mir mussen 
an all Cycle zousätzlech Klassen opmaachen. Eis aktuell 
Schoulinfrastrukture bidde keng Plaz méi fir zousätzlech 
Klassen. Donieft hu mir och deelweis vereelzte 
Schoulinfrastrukturen. Als Beispill wéilt ech an deem 
Kontext eise Wonsch äusseren, dass mir als Stengeforter 
Grondschoul onbedéngt eng adequat an zäitgeméiss 
Bibliothéik, oder besser gesot eng Mediathéik, brauchen, 
fir eise Schoulkanner d’Freed um Liesen ze vermëttelen 
a motivéierend Liesaktivitéiten ze organiséieren. Eng 
aner Erausfuerderung fir eis Schoul ass, dass mir all 
Joer eng ganz komplex Schoulorganisatioun ausschaffe 
mussen, well mir op deenen 2 Schoulsitten Stengefort 
a Klengbetten schaffen. Am Sënn vun engem méi enken 
Zesummeschaffen, engem besseren Austausch vun 
den Equippen a fir all de Schoulkanner déi selwecht 
Méiglechkeeten ze bidden, wënsche mir eis een zentralen, 
moderne Schoulcampus an der Gemeng Stengefort.  

Wat géings Du dengem jonken Ech mat op de Wee gi 
wann s Du dat maache kéints?

Eng spannend Fro. Ech fannen et ëmmer wichteg sech a 
Fro ze stellen, ze reflektéieren, wat leeft gutt, wat leeft 
manner gutt. Wat kann ech änneren, wéi kann ech eng 
Situatioun verbesseren? 

Mengem jonken Ech géif ech mat op de Wee ginn, dass 
et kee Wäert huet sech iwwer Saachen opzereegen, 
déi een net ännere kann. Dat ass ënnert dem Stréch just 
Energieverschwendung. Ech denken, dass ech am Ufank 
vu menger Carrière manner geloossen an och net sou 
flexibel war, wéi haut. Mengem jonken Ech géif ech och 
soen, dass et net méiglech ass fir jidderengem et recht 
ze maachen. Dat hunn ech misste léieren. Et muss een 
eng Linn hunn, an akzeptéieren, dass een eventuell net 
jidderee mat op déi Linn kritt. Wichteg ass, dass ee seng 
Decisiounen transparent erkläert a sech trei bleift.

De President vum Schoulcomité,  
Christian Kohnen, ganz privat

Wéi eng dräi Géigestänn géings Du mat  
op eng verloossen Insel huelen?

Mäi Vëlo, mäi Grill, mäi Sonnebrëll

Léiwer Kamillen Téi oder Espresso? 

Weder nach. Ech drénke gären eng Cola,  
soss ee Cappuccino

Léiwer Béier oder Wäin?

Léiwer Béier, besonnesch am Summer

Buch oder Netflix?

Am beschten ofschalte kann ech owes  
bei engem spannende Fussballmatch.

Schoulausflug oder doheem am Gaart?

Ech hat 10x d’Chance fir mat menge Klassen 1 Woch an 
d’Schwäiz ze fueren. Déi Sejoure ware méi schéin, wéi 
doheem am Gaart sëtzen.

Häerz oder Kapp? 

Kapp

Tastatur oder Füllfieder?

Tastatur (obwuel ech bei de Schüler.innen nach ëmmer 
Wäert op eng uerdentlech Handschrëft leeën)

Fréijoer oder Hierscht?

Hierscht

Séiss oder salzeg?

Salzeg

Liichtmëssdag oder Halloween?

Liichtmëssdag (besonnesch, wann eise Cycle 1 bei mech 
liichte kënnt)

Trëppeltour oder Kloterpark?

Trëppeltour (an nach léiwer een Tour mam Vëlo) 
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PORTRAIT  
DE CHRISTIAN 
KOHNEN
PRÉSIDENT D’ÉCOLE

Fr
Dans cette nouvelle édition des Stengeforter 
Neigekeeten, c’est au tour du président du comité d’école 
de l’école fondamentale de Steinfort (EF Steinfort), 
Christian Kohnen, aussi connu comme enseignant du 
cycle 4, de se présenter. Certain.e.s d’entre vous le 
connaissent pour l’avoir eu comme instituteur, d’autres 
pour avoir eu leurs enfants dans sa classe. Mais tou.te.s 
les autres vont maintenant se demander : c’est qui 
Christian Kohnen et quel est son rôle à l’EF Steinfort?

Au Luxembourg, l’État et les communes sont 
responsables des écoles fondamentales et collaborent 
pour assurer l’éducation de base et la prise en charge 
de plus de 55.700 enfants âgé.e.s essentiellement 
entre trois et douze ans. Les lois de 2009 et 2017 ont 
fondamentalement renouvelé l’organisation des écoles 
fondamentales. Ainsi, depuis 2009, chaque école 
dispose désormais d’un comité d’école, élu par et parmi 
les membres de son personnel. Le président du comité 
d’école, élu pour cinq ans, veille au bon fonctionnement 
de l’école et assure les relations avec la commune, les 
parents d’élèves, les représentant.e.s des parents, la 
Maison Relais, la direction régionale et le ministère.1

Christian Kohnen a fait ses premiers pas en tant 
qu’instituteur le 15 septembre 1997 à Steinfort avec 
23 élèves d’une classe de 5e (actuellement cycle 4.1) 
à l’école qu’il a lui-même fréquenté dans son enfance. 
Beaucoup de choses ont changé depuis. Jusqu’en 2017, 
Christian était titulaire d’une classe du cycle 4 (5e et 6e 
années). Au fil des années, les tâches et les exigences du 
président sont devenues de plus en plus importantes et 
complexes, si bien qu’à un moment donné, il est devenu 
impossible de combiner les 2 tâches de titulaire de classe 

et de président. C’est déjà la 3e fois consécutive que 
Christian Kohnen a été élu président. Il dispose désormais 
d’une riche expérience et d’un vaste réseau de contacts 
pour mener à bien cette fonction essentielle au sein de 
notre école.

Décris-toi en quelques mots.

En fait, je préférerais demander à mes collègues de 
travail, voire à mes ancien.ne.s élèves, de me décrire.

Je dirais que je suis bien organisé, que je suis (la plupart 
du temps) patient et que j’essaie toujours de rester calme. 
Je pense que j’ai appris à être diplomate et à apprécier 
des opinions et points de vue différents. Il est important 
pour moi d’aborder les tâches de manière positive et de 
prendre le temps d’écouter et de chercher des solutions 
ensemble.

Pourquoi as-tu choisi le métier d’enseignant ?

Mes parents disent encore aujourd’hui que, dès mon 
enfance, je voulais être enseignant. Cela est dû en grande 
partie aux bon.ne.s instituteur.rice.s que j’ai eu.e.s lorsque 
je fréquentais l’école à Steinfort. Des enseignant.e.s 
consciencieux.ses ont marqué mon enfance. C’est  
et cela reste une profession merveilleuse, qui permet 
d’accompagner les enfants pendant une partie 
importante de leur vie. Le métier d’instituteur.rice est bien 
plus qu’un métier, c’est une vocation. C’est un métier très 
polyvalent, avec lequel on est très sollicité et où l’on ne 
s’ennuie jamais.

Être enseignant.e, c’est être motivé.e et travailler 
avec plaisir avec les enfants. Cela demande beaucoup 
d’énergie et de réflexion. Car une chose est sure, si 
l’enseignant.e n’est pas heureux.se et motivé.e, comment 

peut-il.elle inspirer une classe et ses élèves ? Mais ce 
travail apporte aussi beaucoup de récompenses, de 
satisfaction et la confirmation que tous ces efforts n’ont 
pas été vains. Ce qui me rend toujours heureux, c’est de 
revoir d’ancien.ne.s élèves. Quand je constate qu’ils.elles 
vont bien et qu’ils.elles font leur chemin.

Comment la profession d’enseignant a-t-elle évolué au 
fil du temps ? Quels sont les défis actuels ? 

Le métier d’instituteur.rice a beaucoup évolué au 
cours des 20 dernières années. Je dirais même qu’il a 
complètement changé. Dans mes premières années 
d’enseignant, il y régnait nettement plus de calme 
à l’école. Nous avions plus de temps pour travailler 
et apprendre avec les élèves à l’école. Aujourd’hui, 
l’instituteur.rice est plus qu’un.e simple transmetteur.
rice de connaissances. A cet égard, la collaboration 
entre l’école et la Maison Relais est devenue de plus en 
plus importante. Ensemble, nous devons veiller à ce que 
l’éducation formelle et non formelle se complètent.

Les défis sont nettement plus complexes aujourd’hui qu’au 
début de ma carrière. Pensez à la situation linguistique 
complexe dans notre pays. L’hétérogénéité de notre 
population scolaire est plus grande actuellement qu’elle 
ne l’était à l’époque. Il est également vrai que beaucoup 
plus d’enfants ont des problèmes aujourd’hui qu’il y a 
20 ans. Des enfants qui ont des problèmes dans leur 
processus d’apprentissage ou dans leur comportement. 
Je rencontre des enfants qui ne vont pas bien. Leur 
comportement, que nous ressentons comme difficile  
à l’école, est l’expression d’une souffrance. Ces enfants 
sont en déséquilibre et ont besoin de notre aide.

Comment le développement de la technologie/
informatique a-t-il modifié le métier d’enseignant ?  
En mieux? Pour le pire?

Le développement technologique et informatique est 
fulgurant, y compris à l’école. Il apporte certainement 
certains avantages en termes de communication et de 
soutien à l’apprentissage. La communication entre les 
enseignant.e.s, mais aussi avec les parents, a été facilitée 
par les progrès technologiques (il suffit de penser à la 
période difficile de la pandémie, lorsque nous devions 
travailler pendant des semaines avec nos élèves dans le 
cadre de l’enseignement à distance). En ce qui concerne 
l’enseignement fondamental, je suis personnellement 
d’avis que « less is more ». Nous voyons constamment 
des situations où les nouveaux médias entraînent des 
conflits, voire des brimades entre les enfants. Les 
nouvelles technologies sont également source de stress 
et de troubles à l’école et au-delà. Nous devons tou.te.s 
apprendre que nous ne pouvons et ne devons pas toujours 
être disponibles partout, et que nous ne devons pas 
toujours répondre immédiatement à chaque message.

Le rôle de l’école est non seulement de familiariser les 
enfants avec la technologie et les ordinateurs, mais 
aussi de les éduquer aux médias, une éducation où les 
différents partenaires (parents – école – Maison Relais) 
travaillent ensemble.

Quel est le rôle exact du président du comité d’école ?

Ma tâche de président est difficile à décrire en quelques 
mots. Mes tâches vont « de à ».

La loi sur l’école stipule : Le président veille au bon 
fonctionnement de l’école.

Le président est le porte-parole et le représentant de 
l’école. Il/elle est la personne de contact pour toute 
question concernant l’école. Il est important pour moi 
de maintenir une bonne communication au sein de 
notre communauté scolaire. Je suis responsable de 
la communication interne de l’école, mais aussi de la 
communication externe avec nos partenaires. Avec la 
commune, principalement le service scolaire, le service 
technique, mais aussi le collège échevinal et le conseil 
communal, la commission scolaire, la Maison Relais, 
les parents et les représentant.e.s des parents, les 
instructeur.rice.s de natation, la direction régionale de 
Mamer et aussi le Ministère.

En tant que président, je n’accomplis pas ces tâches 
seul, mais avec mon comité. Notre comité d’école est 
composé de 4 personnes. Ensemble avec Caroline Lang, 
Joëlle Muller et Linda Quaring nous nous occupons de 
l’organisation de notre école. Chacun.e a ses tâches dont 
il/elle est responsable au sein du comité.

Les principes fondamentaux de la démocratie et de la 
participation sont importants pour nous. Actuellement, 
59 personnes travaillent à l’EF Steinfort. Cela signifie 
beaucoup de réunions, d’échanges, de projets et aussi 
d’idées à reprendre et à développer.

Mes 3 collègues du comité s’occupent chacune d’une 
classe. En tant que président, je dispose d’un bureau 
à l’école et pendant les heures de classe, je suis 
occupé avec des courriels, des rapports et des appels 
téléphoniques. Je prépare nos réunions, qui se tiennent 
en dehors des heures de classe. Je suis également 
responsable de notre plan de développement scolaire 
(PDS), de la gestion du budget de l’école et de la gestion 
des remplacements dans notre école. Si un membre du 
personnel est absent, j’organise son remplacement. Je 
vais à la commune 1 à 2 fois par semaine. Les distances 
sont courtes à Steinfort. Le contact direct et personnel 
avec les gens est également un point essentiel pour moi. 
J’apprécie le fait que je puisse appeler le bourgmestre à 
tout moment et que nous ayons un échange ouvert et une 
bonne coopération dans la commune de Steinfort.

1 Source: MEN.lu
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Nous n’avons ni secrétaire ni concierge à l’école. 
En tant que président, j’assume à la fois des tâches 
administratives, logistiques et organisationnelles.

Un autre point qui me tient à cœur est l’encadrement des 
étudiant.e.s en stage chez nous. En tant qu’EF Steinfort, 
nous sommes une école partenaire de l’Université du 
Luxembourg. Grâce à cet engagement, nous accueillons 
chaque semestre des étudiant.e.s qui passent quelques 
semaines avec nous dans le cadre de leur bachelor en 
sciences de l’éducation.

L’intégration sous ses différentes facettes est 
actuellement un enjeu important pour notre commune. 
Par exemple, l’aire de jeux inclusive a été inaugurée 
début mai et toutes les publications de la commune 
sont désormais éditées en plusieurs langues. À quoi 
ressemble l’intégration à l’EF Steinfort ?

Nous parlons d’inclusion à l’école. Nous accompagnons 
les enfants ayant des besoins spécifiques dans nos 
classes. Des enfants qui ont besoin d’un soutien 
particulier dans leur apprentissage ou qui ont des 
problèmes comportementaux. Dans ce contexte, 
j’aimerais souligner que nous insistons pour que nos 
élèves apprennent la tolérance et l’acceptation de la 
diversité.

L’école bénéficie du soutien de cinq éducateur.rice.s 
gradué.e.s de l’ESEB (équipe de soutien des élèves à 
besoins éducatifs particuliers ou spécifiques), qui aident 
les enfants à l’heure. L’objectif est de faire en sorte que 
les enfants restent dans leur classe et qu’ils apprennent 

ensemble autant que possible. Cependant, pour se 
rapprocher de cet objectif, la plupart des écoles de 
ce pays ont besoin de plus d’heures ESEB pour mieux 
répondre aux besoins individuels de ces enfants. À mon 
avis, il serait préférable que les écoles elles-mêmes 
disposent d’une équipe multi-professionnelle. Des 
spécialistes, tels que des psychologues, pédagogues, 
rééducateur.rice.s, assistante.s sociaux.les, éducateur.
rice.s, attaché.e.s à l’école, qui pourraient travailler 
directement avec les enfants. Davantage de ressources 
sont donc nécessaires, notamment pour renforcer le volet 
de la prévention.

L’éducation est un facteur important pour façonner 
l’avenir de nos jeunes. Comment l’EF Steinfort doit-elle 
et peut-elle se développer dans les années à venir pour 
favoriser la réussite scolaire de ses élèves ?

Le plus grand défi pour l’EF Steinfort est notre nombre 
croissant d’élèves. Nous devons créer des classes 
supplémentaires à chaque cycle. Malheureusement, 
l’infrastructure scolaire actuelle n’offre plus d’espace 
pour des classes supplémentaires. En outre, certaines 
infrastructures scolaires sont partiellement désuètes. A 
titre d’exemple, j’aimerais mentionner que l’EF Steinfort 
a un besoin urgent d’une bibliothèque adéquate 
et moderne, ou plutôt d’une médiathèque, afin de 
transmettre le plaisir de lire à nos élèves et d’organiser 
des activités de lecture motivantes. Un autre défi pour 
notre école est que nous devons chaque année élaborer 
une organisation scolaire très complexe, comme 
nous travaillons sur deux sites scolaires, à Steinfort 
et à Kleinbettingen. Nous aimerions disposer d’un 
campus scolaire central et moderne à Steinfort afin de 
promouvoir une coopération et des échanges plus étroits 
entre les équipes et d’offrir à tous les élèves les mêmes 
opportunités.

Qu’est-ce que tu recommanderais à ton jeune moi pour 
l’avenir si tu pouvais le faire ?

Quelle question fascinante! Je pense qu’il est toujours 
important de se questionner, de réfléchir à ce qui marche 
bien, à ce qui marche moins bien. Que puis-je améliorer, 
que puis-je faire pour améliorer ma situation ?

Je lui conseillerais qu’il ne sert à rien de s’inquiéter pour 
des choses que nous ne pouvons pas changer. C’est 
juste une perte d’énergie. Je pense qu’au début de ma 
carrière, je n’étais pas aussi serein qu’aujourd’hui. Je lui 
dirais qu’il est impossible d’arranger les choses pour tout 
le monde. J’ai dû l’apprendre aussi. Il faut avoir une vision 
et accepter de ne pas pouvoir convaincre tout le monde 
à la suivre. Il est important d’être transparent dans ses 
décisions et de rester fidèle à soi-même.

Le président du comité d’école, Christian 
Kohnen, en privé

Quels trois objets emporteriez-vous avec sur une île 
déserte ?

Mon vélo, mon barbecue, mes lunettes de soleil

Plutôt thé à la camomille ou expresso ?

Ni l’un, ni l’autre. J’aime boire un coca, sinon un 
cappuccino

Plutôt bière ou vin ?

Je préfère une bonne bière, surtout en été

Livre ou Netflix ?

Le meilleur moyen de se détendre est de regarder un 
match de football passionnant en soirée

Voyage scolaire ou à la maison dans le jardin ?

J’ai eu la chance d’aller en Suisse avec ma classe 10 
fois pendant une semaine. Ces séjours étaient bien plus 
amusants que de rester à la maison dans mon jardin.

Cœur ou tête ?

Tête

Clavier ou stylo plume ?

Clavier (bien que j’insiste toujours sur une écriture soignée 
avec mes élèves)

Printemps ou automne ?

Automne

Sucré ou salé ?

Salé

Liichtmëssdag (jour de la chandeleur) ou Halloween ?

Liichtmëssdag (surtout si notre cycle 1 passe chez moi)

Marche à pied ou parc d’escalade?

Marche à pied (et de préférence un tour en vélo)
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